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§ 27  

Fastställande av föredragningslistan 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Föredragningslistan fastställs.  
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§ 28 KS 433/2021-216 

Lokalisering av nytt återbruk i Arboga kommun 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen tackar för informationen. 

Sammanfattning 

Det finns ett behov av ett nytt återbruk i Arboga kommun. Det 

befintliga återbruket har brister och den befintliga ytan är för liten. 

Reningsverket som ligger på fastigheten bredvid återbruket kommer 

i framtiden ha ett behov av extra utrymme för att möte ökade krav 

på rening. Arboga kommun tog fram en lokaliseringsutredning 2013 

där ett antal platser pekades ut och jämfördes med varandra. Sedan 

dess har VafabMiljö startat upp ett projekt som heter Återbruk 2.0, 

vilket ställer nya krav på återbruken. 

Av de ytor som har undersökts i lokaliseringsutredningen bedöms 

yta 9 Sätra sydost som den mest lämpliga. Utöver det alternativet 

bedöms yta 1F vid Tegelvreten som ett lämpligt alternativ. 

Alternativet 4A Vinbäcksleden kan vara ett lämpligt alternativ om 

bullerproblematiken och markförsörjningsfrågan löses. 

Arbetsutskottet beslutade 2023-12-05 att samhällsbyggnadsenheten 

får i uppdrag att skyndsamt till kommunstyrelsen i januari ha utrett 

bullerproblematiken och markförsörjningsfrågan för 

lokaliseringsalternativet Vinbäcksleden. 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-01-09 att alternativet 

Vinbäcksleden är huvudspår för lokalisering av nytt återbruk i 

Arboga. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar 

samhällsbyggnadsenheten om tagna kontakter i syfte att lösa 

markförsörjningen. Ett alternativt område i närheten ska undersökas. 

__________ 
 
Skickas till: 
Samhällsbyggnadsenheten 
Akten  
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§ 29 KS 432/2023-456 

Remiss: Genomförandeplan Återbruk 2.0, plan för 
2024-2033 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Förslag till yttrande på genomförandeplan för Återbruk 2.0 

godkänns.  

Sammanfattning 

Enligt avfallsplanen ska en plan tas fram för koncept och etablering 

av en ny typ av återbruk med fokus på återanvändning och cirkulär 

ekonomi. Detta koncept kallas Återbruk 2.0. Arbetet med att ta fram 

konceptet startade 2020 och resultatet presenterades i en projekt-

rapport, ett gestaltningskoncept och en genomförandeplan för åren 

2022–2030 som antogs av direktionen hösten 2021. 

Under 2022–2023 har ett antal aktiviteter inom Återbruk 2.0 genom-

förts enligt planen. Samtidigt sker förändringar i vår omvärld som 

påverkar vår ekonomi och våra resurser. I medlemskommunerna 

förändras planer på utbyggnad och exploateringar som påverkar 

tillgången till platser för nya återbruk och återbrukslösningar. Under 

2023 har direktionen lagt ett uppdrag om en ökad takt inom Åter-

bruk 2.0. Genomförandeplanen har därför reviderats och gäller för 

åren 2024–2033. 

Syftet med genomförandeplanen är att beskriva hur och när införan-

det av de olika delarna inom Återbruk 2.0 förväntas ske under 

perioden och vilken kostnadspåverkan det innebär. Planen relaterar 

till motsvarande innehåll i förbundets budget för 2024, plan för 2025–

2026 och långtidsprognos för 2027–2033. 

Arboga kommuns yttrande 

Kommunen ställer sig positiv till konceptet återbruk 2.0. 

Lokaliseringen av återbruk i Arboga pågår och utbyggnadsplanen 

för det nya återbruket ligger bra till i tiden.  
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På sidan 14 står det att samtliga platser som undersöks i Arboga 

kommun kräver detaljplan. Detta stämmer inte, det kan behövas i 

några av platserna.  

I övrigt har kommunen inget att erinra.  

__________ 
 
Skickas till: 
VafabMiljö Kommunalförbund 
Samhällsbyggnadsenheten 
Akten  
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§ 30 KS 92/2024-041 

Avfallstaxa, Arboga kommun, 2025 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Arboga kommun godkänner att ge Vafabmiljös direktion 

möjlighet att vid behov besluta om uppräkning av taxan för 

avfallshantering med upp till 2 procent för 2025. 

Sammanfattning 

Vafabmiljö har inkommit med en skrivning avseende avfallstaxa 

2025. Detta med anledning av att Arboga kommun inte beslutade om 

en årlig möjlig taxeökning på 2 procent. Direktionen beslutar varje år 

om taxan ska uppdateras. 

Vafabmiljö framför att Arboga måste innan den 31 mars 2024 måste 

ta ställning till olika alternativ för taxan 2025.  

Av Vafabmiljö kommunalförbunds förbundsordning framgår att 

kostnaderna för förbundets verksamhet i första hand ska täckas av 

de taxor och avgifter för insamling och behandling av avfall som 

respektive medlems kommunfullmäktige fastställer (renhållnings-

taxor) samt förbundet fastställer (mottagningstaxor och andra av-

gifter för tjänster). För de fall kostnaderna inte täcks på detta sätt ska 

de istället erläggas av medlemmarna. Enligt § 12 i Förbundsordning 

står att i den mån kostnader inte täcks på annat sätt så ska de 

erläggas av medlemmarna. För det fall en kommun inte vill anta den 

gemensamma taxan behöver således den kommunen täcka de 

kostnader som förbundet har med anledning av de kunder i den 

kommunen beslutet gäller. 

Vafabmiljö föreslår tre olika alternativ för kommunfullmäktiges 

beslut: 

• att anta förslag om att ge Vafabmiljös direktion möjlighet att 

vid behov besluta om uppräkning av taxan med 2% varje år 

från 1 januari 2025. 

• att taxan för avfallshantering höjs med 2% för 2025. 
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• att avfallstaxa för 2025 lämnas oförändrad för Vafabmiljös 

kunder i Arboga kommun samt att mellanskillnaden i 

taxeintäkt och extra kostnader för kommunalförbundet med 

anledning av separat hantering för Arbogas invånare ersätts 

förbundet av kommunen. 

__________ 
 
Skickas till: 
Kommunfullmäktige 
Akten  
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§ 31 KS 300/2023-291 

Lägesrapport: Byggnation av ny grundskola 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen tackar för informationen. 

Sammanfattning 

Pågående arbeten: 
- marksanering på Trasten 2 och Ärlan 10 
- VA i grund 
- grundläggning idrottshall 
- pålningsarbeten för skolbyggnad påbörjas inom kort 

- kvartersgata öppnad för trafik 

Kommande arbeten: 
- stommontage 
- flytt av transformatorer 

- byggkran anländer 

Tidplan: Slutbesiktning och överlämning i april 2026. 

Upparbetad kostnad hittills: 48 Mkr 

Avvikelser: 
- 3 bränsletankar hittade nergrävda i marken 

- Fastighet Ärlan, fastighetssanering 

Kostnader och planering i fas. 

__________ 
 
Skickas till: 
Akten  
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§ 32 KS 439/2023-287 

Socialnämnden - begäran om ombyggnation av lokal 
för daglig verksamhet 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen ställer sig positiva till att samordna verk-

samheter till kommunala lokaler. Kommunstyrelsen ställer sig 

dock inte bakom att verksamheten lokaliseras till Vasagym-

nasiet då det innebär en högre kostnad jämfört med idag samt 

att det omöjliggör framtida teknikutbildning i lokalerna. 

Sammanfattning 

Socialnämnden har på sammanträde december 2023 föreslagit kom-

munstyrelsen besluta att hos Kommunfastigheter i Arboga AB, 

KFIA, beställa ombyggnation av Plåtverkstan vid Vasagymnasiet för 

en anpassning till daglig verksamhets behov. 

Inom daglig verksamhet finns flera grupper på olika platser/bygg-

nader vid Ekvägen som är en extern fastighetsägare. Det är inte 

kostnadseffektivt. En större gemensam lokal med olika inriktningar 

som hyrs internt är både kostnadseffektivt och höjer kvaliteten i 

verksamheten. Samordningsmöjligheter och även utbudet av syssel-

sättning utifrån de skilda behoven skulle förbättras.  

Arboga Kommunalteknik har tillsammans med verksamheten 

genomfört en förstudie vid Plåtverkstan på Vasagymnasiet om 

denna skulle kunna byggas om till verksamhetens behov. Förstudien 

visar att det är möjligt och där ombyggnationen skulle uppgå till 

drygt 17 miljoner kronor. Efter ombyggnation så skulle lokalhyran 

uppgå till cirka 1,4 miljoner kronor. Lokalhyran i befintliga lokaler 

vid Ekvägen uppgår till cirka 0,9 miljoner kronor. Verksamheten 

skulle också behöva köpa in inventarier uppgående till cirka 250 tkr.  

I Strategisk plan 2024–2026 har inte hänsyn tagits till den eventuellt 

ökade hyran. Socialnämnden har signalerat att de har en ingående 

ekonomisk obalans inför 2024 på flera miljoner kronor. Det finns inga 

medel att tillföra socialnämnden vilket innebär att nämnden också 

måste bära tillkommande hyreskostnader. 
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås besluta 

1. Kommunstyrelsen återremitterar ärendet till socialnämnden 

för att kompletteras med hur nämnden ska klara den ökade 

hyreskostnaden med nuvarande ekonomisk obalans. 

Yrkande 

Martin Nyqvist (SD) yrkar att kommunstyrelsen ska ställa sig 

positiva till samordning av verksamheter till kommunala lokaler, 

men ställer sig inte bakom att verksamheten lokaliseras till Vasa-

gymnasiet då det innebär en högre kostnad jämfört med idag samt 

att det omöjliggör framtida teknikutbildning i lokalerna. 

Mötet ajourneras kl 14.10-14.15. 

__________ 
 
Skickas till: 
Socialnämnden 
Akten  
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§ 33 KS 69/2024-253 

Fastighetsförsäljning i Arbogabostäder AB och 
Kommunfastigheter i Arboga AB 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Försäljning av Arbogabostäder AB:s fastigheter Oxenstjerna 2, 

3 och 6 på Västerlånggatan, godkänns inte. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Försäljning av Kommunfastigheter i Arboga AB:s fastighet 

Skolstugan 4 godkänns. Bolagsstyrelsen ges i uppdrag att se 

över möjligheten till införande av återköpsklausul vid 

försäljning. 

2. Försäljning av Kommunfastigheter i Arboga AB:s fastighet 

Gamla Museet, del av Riksföreståndaren 5, godkänns. 

Bolagsstyrelsen ges i uppdrag att se över möjligheten till 

införande av återköpsklausul vid försäljning. 

3. Försäljning av Arbogabostäder AB:s fastighet Tåby 6:3, 

Tåbygläntan, godkänns. 

4. Försäljning av Arbogabostäder AB:s fastighet Skolstugan 1 

godkänns. 

Reservation 

Åsa Göransson (S), Eva Aldén Luthman (V), Lena Viborg (S), Manuel 

Huerta (V) och Carina Björndahl (MP) reserverar sig mot beslutet att 

godkänna försäljning av Kommunfastigheter i Arboga AB:s fastighet 

Gamla Museet, del av Riksföreståndaren 5. 

Deltar inte i beslutet 

Åsa Göransson (S), Eva Aldén Luthman (V), Lena Viborg (S), Manuel 

Huerta (V) och Carina Björndahl (MP) deltar inte i beslutet om 

godkännande av försäljning av Kommunfastigheter i Arboga AB:s 

fastighet Skolstugen 4. 

Åsa Göransson (S), Eva Aldén Luthman (V), Lena Viborg (S), Manuel 

Huerta (V) och Carina Björndahl (MP) deltar inte i beslutet om 

godkännande av försäljning av Kommunfastigheter i Arboga AB:s 

fastighet Skolstugen 1. 
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Sammanfattning 

Styrelsen i Kommunfastigheter i Arboga AB har givit dess VD i 

uppdrag att hantera försäljningar av fastigheterna Skolstugan 4 och 

fastigheten Gamla Museet - del av Riksföreståndaren 5. 

Styrelsen i Arbogabostäder AB har givit dess VD i uppdrag att 

hantera försäljningar av fastigheterna Tåby 6:3 Tåbygläntan, 

Skolstugan 1 samt fastigheterna Oxenstjerna 2, 3 och 6 på 

Västerlånggatan.  

Försäljning av fastigheter i de av kommunen helägda bolagen är en 

principiell fråga och ska godkännas av kommunfullmäktige.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott uppmanar bolagen att utreda 

möjlighet till införande av återköpsklausul vid försäljning. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Försäljning av Kommunfastigheter i Arboga AB:s fastighet 

Skolstugan 4 godkänns. 

2. Försäljning av Kommunfastigheter i Arboga AB:s fastighet 

Gamla Museet, del av Riksföreståndaren 5, godkänns. 

3. Försäljning av Arbogabostäder AB:s fastighet Tåby 6:3, 

Tåbygläntan, godkänns. 

4. Försäljning av Arbogabostäder AB:s fastighet Skolstugan 1 

godkänns. 

Kommunstyrelsen föreslås besluta 

1. Försäljning av Arbogabostäder AB:s fastigheter Oxenstjerna 2, 

3 och 6 på Västerlånggatan, godkänns inte. 

Yrkande 

Fastighet Gamla Museet, del av Riksföreståndaren 5 

Lena Viborg (S) yrkar avslag till försäljning av Gamla Museét. 

Christina Johansson (M), Hans Ivarsson (C) och Martin Nyqvist (SD) 

yrkar bifall till arbetsutskottets förslag om att godkänna försäljning 

av Gamla Muséet. 
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Martin Nyqvist (SD) yrkar på följande tillägg: Bolagsstyrelsen ges i 

uppdrag att se över möjligheten till införande av återköpsklausul vid 

försäljning. 

Lena Viborg (S) yrkar på följande tillägg: Ge fritids- och kultur-

nämnden möjlighet att yttra sig innan ärendet överlämnas till 

kommunfullmäktige och klarlägga Hembygdsföreningen Arboga 

Minnes förutsättningar att köpa fastigheten samt säkra kommunens 

möjlighet att återköpa fastigheten innan förslag föreläggs kommun-

fullmäktige. 

Skolstugan 4 

Martin Nyqvist (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag om att 

godkänna försäljning av Skolstugan 4. 

Martin Nyqvist (SD) yrkar på följande tillägg: Bolagsstyrelsen ges i 

uppdrag att se över möjligheten till införande av återköpsklausul vid 

försäljning. 

Mötet ajourneras kl 14.50-15.00. 

Skolstugan 1 

Christina Johansson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag om 

att godkänna försäljning av Skolstugan 1. 

Tåby 6:3, Tåbygläntan 

Christina Johansson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag om 

att godkänna försäljning av Tåby 6:3, Tåbygläntan. 

Propositionsordning 

Fastighet Gamla Museet, del av Riksföreståndaren 5 

Vid ställd proposition på Christina Johanssons (M), med fleras, 

yrkande om bifall till arbetsutskottets förslag om att godkänna 

försäljning av Gamla Muséet mot Lena Viborgs (S) avslagsyrkande, 

finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar enligt Christina 

Johanssons (M) bifallsyrkande. Votering begärs. 



  
PROTOKOLL 15 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

Vid ställd proposition på Martin Nyqvists (SD) tilläggsyrkande mot 

avslag på tilläggsyrkandet, finner ordföranden att kommunstyrelsen 

bifaller Martin Nyqvists (SD) tilläggsyrkande. 

Vid ställd proposition på Lena Viborgs (S) tilläggsyrkande mot 

avslag på tilläggsyrkande, finner ordföranden att kommunstyrelsen 

avslår Lena Viborgs (S) tilläggsyrkande. 

Votering 

Fastighet Gamla Museet, del av Riksföreståndaren 5 

Votering verkställs. 

Den som bifaller Christina Johanssons (M) bifallsyrkande röstar ja. 

Den som bifaller Lena Viborgs (S) avslagsyrkande röstar nej. 

Ja-röster avger: Christina Johansson (M), Martin Nyqvist (SD), Tony 

Pehrsson (SD), Marianne Samuelsson (L), Rahaf Ramdo (KD), Hans 

Ivarsson (C), Mikael Skott (KD) och Jonna Lindman (M). 

Nej-röster avger: Åsa Göransson (S), Eva Aldén Luthman (V), Lena 

Viborg (S), Manuel Huerta (V) och Carina Björndahl (MP). 

Utfallet är 8 ja-röster och 5 nej-röster. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen beslutar  att godkänna försäljning av Gamla 

Muséet. 

__________ 
 
Skickas till: 
Arbogabostäder AB 
Kommunfullmäktige 
Akten  
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§ 34 KS 72/2024-318 

Ansökan om utökat driftbidrag - Götlunda 
Samfällighetsförening 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Götlunda samfällighetsförenings begäran om höjt bidrag 

avslås mot bakgrund av det inte finns ekonomiskt utrymme i 

kommunen under år 2024 att prioritera och bevilja ökat 

driftbidrag. 

Sammanfattning 

Arboga kommun har väghållaransvar för gator, vägar samt gång- 

och cykelbanor i Arboga tätort. Därutöver ger kommunen drift-

bidrag för enskilda vägar, vägsamfälligheter samt för färjetrafik till 

ön Valen.  

En kommun har ingen lagstadgad skyldighet att betala ut driftbidrag 

men Arboga kommun har beslutat att ge bidrag till enskild väghåll-

ning. Under 2023 betalades närmare 1,5 miljoner kronor ut i bidrag.  

Götlunda Samfällighetsförening har inkommit med en ansökan om 

ökat driftbidrag.  

Bakgrunden till önskemålet är att Samfällighetens omkostnader har 

ökat de senaste åren. Bland annat har ett nytt elavtal tecknats och då 

till ett högre pris än vad som var tidigare. Även snöröjningens tim-

taxa har höjts på grund av att dieselpriset ökat. Samfälligheten har 

haft samma driftbidrag i många år och anser att det är rimligt med 

en höjning. 

Om en samfällighet beviljas höjt bidrag bör, i enlighet med likställig-

hetsprincipen, även övriga bidragsberättigade enskilda väghållare, 

beviljas motsvarande.  

De kommunala bidraget till enskilda vägar och samfälligheter är en 

ekonomisk prioriteringsfråga och det bedöms inte finnas ekonomiskt 

utrymme inom budget för att höja bidraget.  

__________ 
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Skickas till: 
Götlunda Samfällighetsförening 
Arboga Kommunalteknik AB 
Ekonomienheten 
Akten  
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§ 35 KS 321/2023-001 

Samordning av  teknisk verksamhet, samhällsbygg-
nadsenhet och Arboga Kommunalteknik AB 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen ger kommundirektören i uppdrag med 

stöd av sin instruktion att utforma tjänsteorganisationen efter 

Alternativ D. 

2. En utvärdering av förändringen av tjänsteorganisationen ska 

redovisas i kommunstyrelsen senast i juni 2025. 

3. Kommunstyrelsen ger kommundirektören i uppdrag att till 

sammanträdet i mars lämna förslag på förändrad politisk 

organisation i enlighet med Alternativ D vilket inkluderar 

anpassning av delegationsordning. 

Reservation 

Åsa Göransson (S), Eva Aldén Luthman (V), Lena Viborg (S), Manuel 

Huerta (V) och Carina Björndahl (MP) reserverar sig mot beslutet att 

avslå tilläggsyrkandena. 

Sammanfattning 

På Rådhuset i Arboga AB:s styrelsemöte i juni 2023 beslutades att 

koncern-VD, tillika kommundirektör, får i uppdrag att bereda frågan 

till kommunstyrelsen med inriktning att samordna samhällsbygg-

nadsenheten och Arboga Kommunalteknik AB (AKTAB). Med fördel 

kan också andra alternativ beredas med syfte att samordna kom-

munens tekniska verksamhet och AKTAB. 

Under processen sedan våren 2023 har det vid flera tillfällen förts 

dialog och delrapporteringar med kommunstyrelsen och dess 

arbetsutskott. Samverkan, dialog och MBL har förts vid flera tillfällen 

med den fackliga organisationen och medarbetarna vid samhälls-

byggnadsenheten. 

Under höstens dialoger med politiken och medarbetare är det fram-

förallt två punkter som diskuterats. Dels om samhällsbyggnadsen-

hetens produktion och beslut kan utföras i ett bolag, dels rollen som 

teknisk chef i kommunen tillika VD i Arboga Kommunalteknik. En 

extern part fick uppdraget att belysa detta. 
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Ärendet är utifrån kommunstyrelsens beslut i slutet av januari 2024 

återremitterat till kommunstyrelseförvaltningen. 

Kommunstyrelseförvaltningen beskriver i denna tjänsteskrivelse fyra 

alternativ för politiken att ta ställning till. Alternativen beskriver 

vilken påverkan det får på organiseringen och dess fördelar och 

nackdelar. Inget förslag till formulering till beslut finns, det är 

beroende på vilket alternativ som väljs.  

• Alternativ A: Samordna samhällbyggnadsenheten och 

AKTAB i AKTAB 

• Alternativ B: Samordna projektering och gata från AKTAB till 

teknisk enhet i kommunen 

• Alternativ C: Inga ändringar 

• Alternativ D: Samordning sker genom att VD/teknisk chef 

blir samhällsbyggnadsenhetens chef i kommunen 

Förutsättningar för alla alternativ är att inga ytterligare tjänster ska 

tillföras. Vid samordning av verksamhet kan vissa tjänster om-

prövas. För alternativ A, B och D behövs en översyn av den politiska 

organisationen för att stärka samordningen. Ett alternativ att bygga 

upp en beställarorganisation i kommunen och att AKTAB blir enbart 

utförare innebär kostnadsökningar och är inte aktuellt. 

Yrkande 

Christina Johansson (M), Hans Ivarsson (C) och Tony Pehrsson (SD) 

yrkar att 

• Kommunstyrelsen ger kommundirektören i uppdrag med 

stöd av sin instruktion att utforma tjänsteorganisationen efter 

Alternativ D. 

• En utvärdering av förändringen av tjänsteorganisationen ska 

redovisas i kommunstyrelsen senast i juni 2025. 

• Kommunstyrelsen ger kommundirektören i uppdrag att till 

sammanträdet i mars lämna förslag på förändrad politisk 

organisation i enlighet med Alternativ D vilket inkluderar 

anpassning av delegationsordning. 

Mötet ajourneras kl 16.00-16.20. 
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Åsa Göransson (S) och Carina Björndahl (MP) yrkar på följande 

tillägg: 

- att rollen som VD och teknisk chef separeras. 

- att ärendet ska tas upp som en informationspunkt i 

kommunfullmäktige utifrån att det tidigare varit på dagordningen 

och ligger i medborgarnas intresse. 

Christina Johansson (M) yrkar avslag på tilläggsyrkandet. 

Propositionsordning 

Vid ställd proposition på Åsa Göranssons (S) och Carina Björndahls 

(MP) tilläggsyrkande mot Christina Johanssons (M) yrkande om 

avslag på tilläggsyrkandena, finner ordföranden att kommun-

styrelsen avslår tilläggsyrkandena. 

__________ 
 
Skickas till: 
Kommundirektör 
Akten  
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§ 36 KS 406/2023-042 

Årsredovisning 2023 för kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Årsredovisning 2023 för kommunstyrelsen godkänns. 

Sammanfattning 

Årets verksamhet  

År 2023 var första året på mandatperioden vilket innebar för verk-

samheten att förhålla sig till det politiska programmet och den 

inriktning som kommunfullmäktiges mål indikerar. Utöver för-

valtningens ordinarie grunduppdrag har det genomförts många 

aktiviteter. Ett axplock av aktiviteter redovisas i nedanstående 

punkter; 

• Det politiska programmet för mandatperioden 

• Kommunfullmäktiges övergripande mål för mandatperioden 

• Kommunstyrelsens mål för mandatperioden och dess 

indikatorer 

• Politikerutbildning 

• Nytt gemensamt driftbolag inom vatten och avlopp tillsam-

mans med Kungsörs kommun 

• I februari lanserades en ny, moderniserad webbplats med 

fokus på service, användarvänlighet och tillgänglighet 

• Framtagande av reviderat kommunvapen 

• Investeringsbeslut och första spadtaget för ny grundskola 

• Ny organisation för kommunens fritids- och kulturverk-

samheter 

• Arbetet med Södra spåret slutfört 

• Fortsatt högt betyg för service till näringslivet 

• Ceremoni för nya svenska medborgare i samband med 

nationaldagen 

• Chefoskopet, översyn av chefers organisatoriska förutsätt-

ningar 

• Utbildning i medarbetarskap 

• Nulägesanalys av verksamheterna utifrån 2022 års utfall 

• Implementering ny inköpsorganisation 
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• Anpassning av verksamheten avseende nya regler om 

dygnsvila 

• Ny leverantör företagshälsovård 

• Firande av 25-års jubilarer 

• Företagsbesök och morgonsoffor 

• Flytt- och boendestudie 

• Koncession för nytt regionalnät avseende kraftförsörjning 

• Etableringsplan 

• Flera evenemang genomförda så som Medeltidsdagar, Antik-

mässa och Julmarknad 

• Arbete med att ta fram attraktiva tomter för bostäder och 

etableringsmark 

• Markanvisningar 

• Strategiska samtal med försvarsindustrin och Försvarsmakten. 

Måluppfyllelse  

Kommunstyrelsen har egna mål och indikatorer som stödjer att kom-

munfullmäktiges övergripande mål uppnås. Till målen i styrmodel-

len finns indikatorer där syftet är att kunna följa resultat över tid för 

att se om utvecklingen går åt rätt håll. Kommunstyrelsen har 6 mål 

och 25 indikatorer. Under 2023 är 1 mål helt uppfyllt, 2 mål i hög 

grad uppfyllda och 3 mål delvis uppfyllda. 

Ekonomi  

Kommunstyrelsen visar för år 2023 ett överskott mot den 

ekonomiska ramen på 2 721 tkr. Överskottet beror framför allt på 

vakanta tjänster, lägre kostnader för kollektivtrafik, företags-

hälsovård och kommunförsäkringar samt högre intäkter för fiber. 

Underskott finns bland annat för ökade kostnader avseende 

snöröjning samt kommunövergripande utredningar. 

Investeringarna visar ett utfall på 32,5 miljoner kronor jämfört med 

budgeterade 63,7 miljoner kronor, vilket innebär en avvikelse på  

31,3 miljoner kronor. Orsaker till överskottet består av olika delar. Ej 

nyttjade belopp för markförvärv, tidsförskjutning i de fleråriga 

projekten Storgatan, stabiliseringsåtgärder och fiber, Elljusspår på 

söder lägre utgifter än budgeterat samt tidsförskjutningar i projekten 

inom exploatering, ny infart gymnasiet och infartskyltar. 
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Framtid 

År 2023 var ett utmanande år. Det oroliga världsläget med kraftig 

prisutveckling, höjda räntor och pensionskostnader. Detta i sin tur 

innebar diskussioner i offentliga sektorn om säkerhets-läget och om 

åtgärder så som effektiviseringar, besparingar, skattehöjningar och 

ökade statsbidrag. Inför 2024 finns stora utmaningar. Vi behöver 

fortsatt hantera dessa faktorer ihop med alla andra utmaningar som 

kommunerna behöver arbeta med. Ska kommunerna klara av dagens 

och morgondagens utmaningar kan vi inte fortsätta att göra som vi 

alltid har gjort. Framåt ökar behoven av välfärdstjänster. Befolk-

ningsförändringen är en av de stora utmaningarna, utvecklingen 

som pågår fortsätter de kommande åren. Utvecklingen innebär att 

kostnaderna för demografin ökar snabbare än intäkterna. I likhet 

med kommunsektorn i övrigt finns ett stort behov av investeringar 

vilket innebär att det krävs ett större driftöverskott för att inte i hög 

grad behöva låna till investeringarna. 

Kompetensförsörjningen för kommunens välfärdsuppdrag är en stor 

utmaning för kommunen som organisation. Konkurrensen om 

arbetskraften ökar bland annat till följd de demografiska föränd-

ringarna. För att upprätthålla den planberedskap som kommunen 

avser ha för framtiden behöver ytterligare detaljplaner tas fram. 

Likaså att ha en bra planberedskap för at kunna erbjuda mark till 

försäljning för nyetableringar och för befintliga verksamheter i 

kommunen. Elförsörjningen är en stor utmaning i framtiden. Ut-

byggnaden av elsystem i ett mångårigt perspektiv både bakåt och 

framåt. Lokalförsörjningen avseende verksamhetslokaler är även den 

en utmaning. Stora investeringar är på gång, bland annat ny grund-

skola, vilket kräver en långsiktighet i planeringen. Stort fokus kom-

mer också att ligga i framtagandet av strategiska dokument med 

dialog som kan hjälpa kommunen att få framdrift och riktning i den 

framtida planeringen av Arbogas utveckling. Fokus måste också vara 

på stödprocesser till våra chefer och dess verksamhet. 

__________ 
 
Skickas till: 
Ekonomienheten 
Akten  
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§ 37 KS 89/2024-042 

Kompletteringsbudget 2024, kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beviljas kompletteringsbudget år 2024 med 

16 052 tkr avseende investeringar som inte är slutförda under 

år 2023. 

2. Kommunstyrelsen beviljas ett tilläggsanslag på 1,5 miljoner 

kronor till investeringsområdet fritidsanläggningar för att 

kunna utveckla utomhusmiljön på Ekbacksbadet. 

Sammanfattning 

Nämnderna och styrelsen kan begära en kompletteringsbudget för 

investeringar som inte slutförts under 2023. Detta medges endast för 

de investeringar som inte hunnit slutföras under 2023. Syftet är att få 

en politisk påsyn om överföring av medel ska ske. Investerings-

projekt som inte är påbörjade 2023 och inte genomförs 2024 ska inte 

med i kompletteringsbudgeten utan behandlas i kommande års 

Strategisk och ekonomisk plan. Med anledning av graden av genom-

förande under 2023 bör hänsyn tas till genomförandkapaciteten när 

kompletteringsbudgeten för 2024 ska behandlas. Detta för att få en 

förbättrad budgetföljsamhet 

Kommunstyrelsen har en positiv budgetavvikelse 2023 på totalt       

31 275 tkr. Av dessa medel begär styrelsen att 16 052 tkr förs över till 

2024.  

Ekbacksbadet utemiljö är i behov av utveckling/upprustning för att 

fortsätta vara en attraktiv miljö. Byggnader, lekplats med mera be-

höver ses över och kompletteras med ytterligare delar. Innan ute-

miljön utvecklas bör markförhållandena ses över. 

Investeringar 2023 – 2024 

Markförvärv 

Det är av stor vikt att kommunen har egen markreserv för kom-

mande utveckling. Marken behövs både för framtagande av nya 

bostadsområden och verksamhetsområden, men även så som 

bytesmark för att kunna förvärva bättre belägen mark. Att, när 
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tillfälle ges, komplettera markreserven är nödvändigt för kom-

munens möjlighet att styra Arboga kommuns utveckling. Om 

kommunen saknar lämplig byggklar mark kan det bli dyrt, och 

kanske omöjligt, att senare närmare in på exploatering frivilligt 

förvärva mark. 

Kommunstyrelseförvaltningen 

Kommunstyrelseförvaltningens inventarier avseende komplet-

teringsbudget är inköp av ny teknik i fullmäktige- och kommun-

styrelsesalen. 

Fritidsanläggningar 

Det genomfördes investeringar på Elljusspår söder under 2022–2023. 

I anslutning till att renovera motionsspår och belysning så beslutades 

först att anlägga ett mountainbikespår i anslutning till spåret. Detta 

beslut hävdes senare med anledning av bland annat säkerhets-

aspekter och markåtgärder. Kommunstyrelsen beslutade istället att 

utveckla befintliga mountainbikespår i samråd med berörda aktörer. 

Samrådet pågår. 

Fiber 

Avser investering i kommunens övergripande fiberstruktur. Här 

finns osäkerhet kring strategi och planering. Säkerheten kring 

verksamhetsfiber bör utredas och prioriteras. 

Gator och vägar 

Gator, vägar och GC-vägar avser kompletteringar eller ombygg-

nationer av gator- och GC struktur. Budgeterade medel avser större 

åtgärder inom området gata, väg GC som ej inryms i driftbudget, då 

dessa åtgärder är mer omfattande exempelvis byte av gatuöverbygg-

nad, mer omfattande arbeten avseende GC- nätet eller större trafik-

lösningar. Kompletteringsbudgeten avser möjliggörande för bygg-

start av GC Burskapsvägen. 

Storgatan är ett flerårigt årsöverskridande projekt som ska slutföras 

under 2024. Gång-och cykelväg etapp 2 på Engelbrektsgatan och 
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Sofiedalsgatan är delvis statsbidragsfinansierade projekt som ska 

slutföras 2024.   

Övrig infrastruktur 

Underlag för projektet Nytorget har redovisats där också en tidig 

uppskattning av projektekonomin presenterats. För fortsättning till 

produktion och utförande inväntas politiskt ställningstagande. 

Fördjupad stabilitetsutredning etapp 3–8 avser utredning och projek-

tering av återstående etapp mellan Kajen och GC-bro Stenlöpet. Här 

kommer det förmodligen krävas en miljödom som säkerligen har en 

tidplan på cirka ett år. Kvarstående medel flyttas till 2023 som 

årsöverskridande projekt. 

__________ 
 
Skickas till: 
Ekonomienheten 
Akten  
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§ 38 KS 369/2022-003 

Uppföljning av internkontroll 2023 för 
kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Uppföljning av kommunstyrelsens internkontroll år 2023 

godkänns. 

2. Kommunstyrelseförvaltningen får i uppdrag att slutföra de 

åtgärder som beslutats för att minimera avvikelser i köptrohet 

till gällande avtal.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige antog den 31 augusti 2006, § 81, ett reglemente 

för intern kontroll. Enligt 8 § i detta reglemente ska det varje år 

upprättas en särskild plan för uppföljning av den interna kontrollen. 

Inför förslaget till plan för intern kontroll för år 2023 hade kommun-

styrelsens arbetsutskott ett arbetsmöte där det diskuterades och 

bedömdes risker och konsekvenser för processer och kontroll-

moment. Vissa processer för intern kontroll ska följas av samtliga 

nämnder.  

Kommunstyrelseförvaltningen har under året arbetat med intern 

kontroll enligt ”Internkontrollplan 2023” som antagits av kommun-

styrelsen  

Följande fem områden har kontrollerats: 

• Inköp, köptrohet utifrån tecknade avtal 

• Offentlighetsprincipens och sekretesslagens regler 

• Delegation 

• Ansökan statliga medel 

• Informationssäkerhet  

Den interna kontrollplanen för år 2023 har följts, samtliga kontroller 

har återrapporterats och mindre avvikelser har konstaterats, förutom 

inom ett område. Området där det konstateras avvikelser är inköp, 

köptrohet utifrån tecknade avtal. 
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Vid en övergripande granskning av inköp gjorda under 2023 kan vi 

konstatera att en del inköp sker utanför gällande lagstiftning och att 

avtalen inte följs. För ökad leverantörstrohet sker uppföljning av 

leverantörsfakturor för att granska förvaltningarnas beställningar av 

varor och tjänster så att de motsvarar gällande ramavtal. Enheten 

arbetar vidare med uppföljning av fakturor genom granskning av 

flera lokala leverantörer där inköp genomförs, resultatet följs upp av 

ekonomichef och information sker till chefer. Förutom dessa åtgärder 

planeras en utbildning: Att beställa rätt, där ekonomichef tillsam-

mans med medarbetare arbeta fram e-Learning som stöd till chefer 

vid planering, beställning och uppföljning av varor och tjänster. 

Under 2023 har även enheten Ekonomi och styrning arbetat i 

samverkan med Upphandlingsenheten för att påskynda utveck-

lingen av en förändrad inköpsorganisation genom att vara pilot-

kommun för att implementera en ny inköpsorganisation i första läget 

på barn- och utbildningsförvaltningen. Vi följer och stödjer Västra 

Mälardalens kommunalförbund i deras uppdrag att arbeta vidare 

med kravspecifikation för e-handel med ett gemensamt beslut för 

genomförande. Det pågår även kunskapsinhämtning från system-

leverantörer och andra kommuner som genomfört liknande 

processer. 

Kontrollpunkten avseende delegation visar mindre avvikelse där 

inte besluten hänvisar till vilket avsnitt i delegationsordningen som 

avses. 

Under 2023 har politiken aktivt deltagit i förarbetet och framtagandet 

av internkontrollplan för 2024. 

__________ 
 
Skickas till: 
Ekonomienheten 
Akten  
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§ 39 KS 86/2024-026 

Uppföljning av Systematiskt Arbetsmiljöarbete för 
kommunstyrelsen 2023 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen tackar för informationen. 

Sammanfattning 

Systematiskt arbetsmiljöarbete är arbetsgivarens arbete med att 

undersöka, genomföra och följa upp verksamheten på ett sådant sätt 

att ohälsa och olycksfall i arbetet förebyggs och en tillfredsställande 

arbetsmiljö uppnås. 

De centrala aktiviteterna i SAM är att arbetsgivaren regelbundet ska 

undersöka arbetsmiljön, genomföra de åtgärder som krävs för att 

minska eller ta bort risker och att sedan kontrollera att genomförda 

åtgärder får effekt. 

Varje år sammanfattar och följer alla ansvariga enhetschefer upp sitt 

arbete med det systematiska arbetsmiljöarbetet. Arbetet genomförs i 

samverkan med skyddsombud. Resultatet sammanställs i rapporten, 

årlig uppföljning SAM 2023.   

__________ 
 
Skickas till: 
HR-enheten 
Akten  



  
PROTOKOLL 30 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

 

§ 40 KS 406/2023-042 

Årsredovisning 2023, Arboga kommun - preliminärt 
resultat, information 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen tackar för informationen. 

Sammanfattning 

Ekonomichef informerar om att preliminärt bokslutsresultat för 

Arboga kommun 2023 uppgår till + 32,7 Mkr. 

Preliminärt bokslutsresultat  32,7 Mkr 

Budgeterat bokslutsresultat   0,1 Mkr 

Preliminär budgetavvikelse 32,6 Mkr 

Preliminärt resultat efter 

balanskravsjustering 

 
32,5 Mkr 

  

 Budgetavvikelse 32,2 Mkr 

Nämnderna   9,7 Mkr 

Skatter och bidrag 20,4 Mkr 

Finansnetto   7,2 Mkr 

Övrig finansförvaltning -4,7 Mkr 

__________ 
 
Skickas till: 
Akten  



  
PROTOKOLL 31 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

 

§ 41 KS 45/2024-107 

Granskning av kommunstyrelsens uppsiktsplikt 2023 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Svar på revisorernas granskning av kommunstyrelsens 

uppsiktsplikt godkänns. 

Sammanfattning 

Arboga kommuns revisorer har genomfört en fördjupad granskning 

avseende kommunstyrelsens uppsiktsplikt.  

Syftet med granskningen har varit att bedöma om kommun-

styrelsens uppsikt över nämndernas och de kommunala bolagens 

verksamhet är ändamålsenlig och tillräcklig.  

Revisorernas samlade bedömning utifrån granskningens syfte är 

att kommunstyrelsens uppsiktsplikt över nämndernas och 

bolagens verksamhet delvis är ändamålsenlig och tillräcklig.  

Revisionen har vid två tidigare tillfällen granskat kommunstyrelsens 

uppsiktsplikt. Vid båda dessa rekommenderades kommunstyrelsen 

att ta fram ett dokument där innebörden och omfattningen av upp-

siktsplikten konkretiserades. Revisorerna har tagit del av en riktlinje 

som tydliggör uttolkningen av uppsiktsplikten. Tillsammans med 

övriga styrande dokument anser revisorerna att former för uppsikts-

plikten formaliserats och reglerats.  

Revisorerna konstaterar att kommunstyrelsen utövat sin uppsikts-

plikt i allt väsentligt i enlighet med vad som anges av styrande 

dokument, och att det finns en tydlig och i allt väsentligt ända-

målsenlig struktur och uttolkning av uppsiktsplikten. Revisorerna 

bedömer dock att det finns behov av att stärka kommunstyrelsens 

uppsikt avseende nämndernas och bolagens internkontroll, samt 

utveckla den verksamhetsmässiga uppföljningen. Revisorerna 

uppfattar att kommunen vill stärka koncernstyrningen, till vilket 

struktur för uppföljning och uppsikt behöver anpassas.  

 

 



  
PROTOKOLL 32 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

Revisorerna rekommenderar kommunstyrelsen att:  

• Formalisera rutinen för återrapportering av ej verkställda 

uppdrag  

• Utveckla kommunstyrelsens uppföljning och uppsikt över 

verksamhetsmässig måluppfyllelse och kvalitet, det vill säga 

uppnådda effekter och nytta 

• Dokumentera uppsiktsaktiviteter och säkerställa att dessa 

delges samtliga ledamöter i kommunstyrelsen  

• Tillse att utbildning sker i uppsiktsplikt för kommun-

styrelsens ledamöter  

• Tillse att redovisade åtgärdsplaner är ändamålsenliga  

• Formalisera mer frekvent uppföljning av nämndernas och 

bolagens internkontroll  

• Säkerställa att uppföljning av intern kontroll genomförs i 

enlighet med planlagd uppföljning  

• Formalisera rutinen för en årlig samlad redogörelse av 

kommunstyrelsens utövande av uppsiktsplikten 

Revisorerna understryker att hela kommunstyrelsen är ansvarig för 

uppsiktsplikten.  

Kommunstyrelsens svar 

Kommunstyrelsen har för avsikt att ta fram en rutin som komp-

lement till Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt. Av rutinen ska 

framgå vilka uppföljningsprocesser som ska redovisas för kom-

munstyrelsen och när redovisningar ska ske. Av rutinen ska även 

framgå att det årligen ska sammanställas en samlad redogörelse av 

kommunstyrelsens utövande av uppsiktsplikten, bestående av 

• Bedömning av verksamheten i kommunala nämnder 

• Bedömning av verksamheten i hel- och hälftenägda bolag 

Kommunstyrelsen har även för avsikt att ta fram en rutin/ instruk-

tion som komplement till Reglemente för intern kontroll, där det mer 

tydligt framgår vad och när olika internkontrollaktiviteter ska vara 

genomförda (ett årshjul). 

Som en del i uppsiktsplikten har en stående punkt införts på 

kommunstyrelsens dagordning; ”Återrapportering från region, 



  
PROTOKOLL 33 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

kommunalförbund, bolag”, där kommunstyrelsens ledamöter/ 

ersättare, som också är ledamöter/ersättare i bolag och förbund, 

rapporterar från sammanträden och ger aktuell information från 

bolag och förbund. 

Rapporter från bolag och nämnder som delges på de informella s k 

AU-beredningarna ska också anmälas som informationsärende till 

nästkommande kommunstyrelsesammanträde (t ex nämndernas 

Nulägesanalyser som presenteras på AU-beredning 16, 23 och 30 

januari är anmält som ett informationsärende till kommunstyrelsen 

den 20 februari). 

En utbildningsinsats om kommunstyrelsens uppsiktplikt kommer att 

genomföras i samband med kommunstyrelsedagarna 26-27 mars 

2024. 

__________ 
 
Skickas till: 
Kommunens revisorer 
KPMG 
Ekonomienheten 
Akten  



  
PROTOKOLL 34 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

 

§ 42 KS 392/2023-008 

Riktlinjer för användande av Arboga kommuns vapen 
och varumärke 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Riktlinjer för användande av Arboga kommuns vapen, logo-

type och varumärke, KS 2021-05-18 § 92, dnr 43/2021, upp-

hävs. 

2. Omarbetade Riktlinjer för användande av Arboga kommuns 

vapen och varumärke antas. 

3. Kommunstyrelseförvaltningen får i uppdrag att arbeta fram 

en ny riktlinje för Arboga kommuns platsvarumärke. 

Sammanfattning 

26 januari 2023 beslutade kommunfullmäktige att kommunvapnet 

ska uppdateras. Det innebär att de beskrivningar som finns i nu-

varande riktlinje inte är aktuella. Avsnittet som beskriver användan-

det av Arboga kommuns vapen och logotyp har omarbetats. Avs-

nittet om riktlinjer för användande av kommunens platsvarumärke 

är inte ändrad och behöver uppdateras. 

Det nya, uppdatarede kommunvapnet, med alla dess komponenter 

får användas av Arboga kommun och kommunens helägda bolag 

__________ 
 
Skickas till: 
Administrativa enheten - kommunikation 
Akten  



  
PROTOKOLL 35 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

 

§ 43 KS 24/2024-042 

Nulägesanalys socialnämnden, barn- och 
utbildningsnämnden samt fritids- och kulturnämnden, 
information 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen tackar för informationen. 

Sammanfattning 

Rapporter från bolag, förbund och nämnder som delges på de infor-

mella, s k AU-beredningarna, ska anmälas och delges kommun-

styrelsen i form av informationsärende, så att hela kommunstyrelsen 

kan utöva sin uppsiktsplikt. 

Nämndernas nulägesanalyser presenterades på AU-beredningar i 

januari; 

16/1 Fritids- och kulturnämndens nulägesanalys 
23/1 Socialnämndens nulägesanalys 
30/1 Barn- och utbildningsnämndens nulägesanalys 
__________ 
 
Skickas till: 
Akten  



  
PROTOKOLL 36 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

 

§ 44 KS 423/2021-101 

Svar på medborgarförslag - Bygga en discgolfbana 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Medborgarförslaget förklaras besvarat med hänvisning till 

nedanstående yttrande. 

Sammanfattning 

Daniel Boklund har lämnat in ett medborgarförslag med önskemål 

om att kommunen upplåter mark för byggande av en discgolfbana 

samt sponsrar inköp av korgar. Förslagsställaren har för avsikt att 

starta en förening om banan byggs och skötsel av banan ska då 

ombesörjas av föreningens medlemmar. 

Kommunfullmäktige beslutade 2021-11-25 att medborgarförslaget 

överlämnas till kommunstyrelsen för besvarande. 

Yttrande 

Arboga Discgolfklubb har bildats under 2023 för att erbjuda möjlig-

het att utöva frisbeesport. 

Föreningen har identifierat ytan mellan Strängen, Turedalsgatan och 

Fellingsbrovägen som en potentiell plats för att anlägga en discgolf-

bana. Under sensommaren/hösten 2023 fick föreningen ett tillfälligt 

nyttjanderättsavtal på ytan för att kunna genomföra åtgärder på 

marken och prova möjligheten att anlägga en bana. Samhälls-

byggnadsenheten har nu tagit fram förslag på ett nyttjanderättsavtal 

som sträcker sig över längre tid för att kunna skapa trygghet för 

föreningen. 

Som förening har Arboga Discgolfklubb möjlighet att söka 

kommunalt föreningsbidrag. 

__________ 
 
Skickas till: 
Förslagsställaren 
Samhällsbyggnadsenheten 
Fritids- och kulturnämnden 
Akten  



  
PROTOKOLL 37 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

 

§ 45 KS 176/2022-101 

Svar på medborgarförslag - Anlägga en discgolfbana 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Medborgarförslaget förklaras besvarat med hänvisning till 

nedanstående yttrande. 

Sammanfattning 

Malin Jirovsky har lämnat in ett medborgarförslag om att Arboga 

kommun borde anlägga en discgolfbana. 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-04-21 att medborgarförslaget 

överlämnas till kommunstyrelsen för besvarande. 

Yttrande 

Arboga Discgolfklubb har bildats under 2023 för att erbjuda möjlig-

het att utöva frisbeesport. 

Föreningen har identifierat ytan mellan Strängen, Turedalsgatan och 

Fellingsbrovägen som en potentiell plats för att anlägga en discgolf-

bana. Under sensommaren/hösten 2023 fick föreningen ett tillfälligt 

nyttjanderättsavtal på ytan för att kunna genomföra åtgärder på 

marken och prova möjligheten att anlägga en bana. Samhälls-

byggnadsenheten har nu tagit fram förslag på ett nyttjanderättsavtal 

som sträcker sig över längre tid för att kunna skapa trygghet för 

föreningen.  

__________ 
 
Skickas till: 
Förslagsställaren 
Samhällsbyggnadsenheten 
Fritids- och kulturnämnden 
Akten  



  
PROTOKOLL 38 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

 

§ 46 KS 309/2022-101 

Svar på medborgarförslag - Anlägga en 9-håls 
discgolfbana på gamla Krakaborgs camping 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Medborgarförslaget förklaras besvarat med hänvisning till 

nedanstående yttrande. 

Sammanfattning 

Fredrik Idling har lämnat in ett medborgarförslag om att anlägga en 

9-håls discgolfbana på området för gamla Krakaborg camping (som 

inte används till hundrastgård) med tillhörande skogsdunge mot 

cykelbanan samt delar av Törnberget. 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-08-25 att medborgarförslaget 

överlämnas till kommunstyrelsen för besvarande. 

Yttrande 

Arboga Discgolfklubb har bildats under 2023 för att erbjuda möjlig-

het att utöva frisbeesport.  

Föreningen har identifierat ytan mellan Strängen, Turedalsgatan och 

Fellingsbrovägen som en potentiell plats för att anlägga en discgolf-

bana. Under sensommaren/hösten 2023 fick föreningen ett tillfälligt 

nyttjanderättsavtal på ytan för att kunna genomföra åtgärder på 

marken och prova möjligheten att anlägga en bana. Samhälls-

byggnadsenheten har nu tagit fram förslag på ett nyttjanderättsavtal 

som sträcker sig över längre tid för att kunna skapa trygghet för 

föreningen.  

__________ 
 
Skickas till: 
Förslagsställaren 
Samhällsbyggnadsenheten 
Fritids- och kulturnämnden 
Akten  



  
PROTOKOLL 39 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

 

§ 47 KS 298/2023-101 

Synpunktsredovisning, 2:a halvåret 2023 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Redovisningen av synpunkter läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 

Arboga kommun har tagit fram gemensamma rutiner för hantering 

av synpunkter och klagomål. 

Rutinerna gäller från den 7 september 2023 och innebär att synpunk-

ter redovisas halvårsvis. 

Till Kommunstyrelseförvaltningen har 4 synpunkter inkommit och 

registrerats under perioden 1 juli till och med 31 december 2023. 

__________ 
 
Skickas till: 
Akten  



  
PROTOKOLL 40 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

 

§ 48 KS 25/2024-002 

Delegationsbeslut 2024 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 

Beslut Punkt Del Datum Dnr 

Anställning av säkerhetssamordnare 

med tillträde 2024-02-12. 
D3 SÄK 2024-01-02 25/2024 

Avropskontrakt Resebyråtjänster F4 KC 2024-01-02 44/2024 

Ramavtal  F4 KC 2024-01-22 66/2024 

Samverkansöverenskommelse, 

frivilliga förstärkningsresurser 
F4 KC 2024-01-25 73/2024 

Ombyggnation av Slussen – ny 

reglering av Mälaren, ersättning. 
G8 SBC 2024-01-24 68/2024 

Avbrytande av upphandling – Kart- 

och mätningstekniska tjänster. 
F5 KC 2024-01-30 77/2024 

Servitutsavtal Prästgärdet 2:2 – Västra 

Mälardalens Energi och Miljö. 
G13 SBC 2024-01-22 85/2024 

Remiss av Förnyad rekommendation till 

kommunerna om gemensam finansiering 

av stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst 

och kommunal hälso- och sjukvård till 

socialnämnden. 

B8 ADM 2024-01-30 25/2024 

Delegater: 
KD – kommundirektör 
ADM – administrativ chef 
SBC – samhällsbyggnadschef 
SÄK - säkerhetschef 
__________ 
Skickas till: Akten  



  
PROTOKOLL 41 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

 

§ 49 KS 26/2024-009 

Meddelanden till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Redovisade meddelande läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 

Dnr Handling Ank-

datum 

Rikt Avs/mott 

36/2024 Protokoll, styrelsen för 

Samordningsförbundet 

Västmanland, 2024-01-24 

2024-01-31 In Samordnings-

förbundet 

Västmanland 

36/2024 Verksamhetsplan och 

budget 2024, Samord-

ningsförbundet Västman-

land 

2024-01-31 In Samordnings-

förbundet 

Västmanland 

39/2024 Verksamhetsplan 2024, 

Västra Mälardalens 

Överförmyndarnämnd 

2024-01-08 In Västra Mälar-

dalens Överför-

myndarnämnd 

78/2024 Överenskommelse mellan 

MSB och SKR om 

kommunernas arbete med 

krisberedskap och civilt 

försvar 2024-2026. 

2024-01-30 In Myndigheten för 

samhällsskydd 

och beredskap, 

MSB 

37/2024 Sammanställning för med-

lemskommunernas 

borgensansvar i Vafab-

Miljö Kommunalförbund 

2023-12-31. 

2024-01-02 In VafabMiljö 

Kommunal-

förbund 

31/2024 Budget 2024 och förbunds-

direktionens mål 2024, 

Västra Mälardalens 

Myndighetsförbund. 

2023-12-20 In Västra Mälar-

dalens Myndig-

hetsförbund 



  
PROTOKOLL 42 (43) 
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95/2024 Primärdata för Hjälmaren 

2023. 

2024-02-09 In Hjälmarens 

Vattenvårds-

förbund 

  

__________ 

 
Skickas till: 
Akten  



  
PROTOKOLL 43 (43) 
Sammanträdesdatum  

2024-02-20  

Kommunstyrelsen 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

 

§ 50  

Återrapportering från sammanträden, region, 
kommunalförbund, bolag 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen tackar för informationen. 

Sammanfattning 

Kommundirektör informera om KS-dagarna 26-27 mars 2024. 

Hans Ivarsson (C) informerar från första styrelsemötet i Hjälmar-

samarbetet och uppdrag att ta fram en verksamhetsplan och budget 

för 2024. Hjälmarsamarbetet ska ansöka om bildande av biosfärs-

område. 

Övrig information hänskjuts till nästkommande sammanträde av 

tidsskäl. 


